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Republika e Kosovës
Republika Kosovo-Republic of Kosovo

Kuvendi - Skupština – Assembly

VI Saziv
Jesenje zasedanje

Komisija za ljudska prava, polnu ravnopravnost, 
nestala lica i peticije

P-br.46/2018

Priština, dana 4 mart 2019.godine

Z A P I S N I K

Na sednici su prisustvovali: Duda Balje, Lirije Kajtazi, Mexhide Mjaku-Topalli, Luljeta
Veselaj-Gutaj, Shemsi Syla i Teuta Haxhiu, 

Odsutni: Saša Milosavljević, Mirjeta Kalludra, Saranda Bogujevci, Fisnik Ismaili i Veton
Berisha.

Osoblje za podršku komisije : Selman Ymeri, koordinator i Sulltane Gashi, slućbenik oblasti. 

Ostali učesnici: Sanije Berisha-OSBE, Drita Vitia-Radio Kosova, Agnesa Haxhiu-KDI, Mirsa
Avdimetaj-Arbresh Info, Mirjeta Duraku-KosovaPress, Arbresha Shpati-Klan Kosova, Vatra
Qehaja-LVV, Shahadije  Dragaçina-KTV i Kenan Gashi-Avonet.

Sednicom je predsedavala, Duda Balje, predsednica komisije.

Dnevni red:

1.  Usvajanje zapisnika sa prethodnih sednica;

2.  Razmatranje peticija;

3.  Pod razno.

***

1. Usvajanje zapisnika sa prethodnih sednica;

Predsednica je utvrdila da su članovi Komisije usvojili zapisnike sa sednica održanih 28.
januara i 4. i  11 februara 2019. godine, bez primedbi. 
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2. Razmatranje peticija;

Predsednica je rekla da na ovoj sednici nemamo u postupku razmatranje peticije Opštine
Mitrovica, jer u Komisiji nemamo takve peticije. U saznanju smo da je Predsedništvo
Skupštine u vezi sa tim  zatražilo mišljenje Vlade.

Mexhide Mjaku-Topalli, rekla je da su kao radna grupa za razmatranje peticija ,razmotrili dva
zahteva  za koje smo odlučili i da ćemo o tome obavestiti Komisiju, a što se tiče peticije
Mitrovice nismo ovlašćeni da  je razmatramo.

Teuta Haxhiu, naglasila je da smo zatražili ali da nikada nismo imali pismo koje je upućeno
našoj Komisiji na takvu peticiju. Imamo nekoliko drugih peticija koje smo razmatrali po na
osob. Dakle, spomenuli smo slučaj gđa. Drita Hajdari. Već duže vreme bavimo se ovom
peticijom vrlo ozbiljno smo razmatrali nekoliko puta za redom, a nikada nismo zanemarili niti
jedan slučaj, a najmanje od grupa i 6 hiljada građana, u navedenoj peticiji, da imamo sve
prisutne aktere i odlučuju o individualnim slučajevima. 

Duda Balje, predsednica, rekla je da mi kao Kosovo nemamo zakon o peticiji. Mi unutar
Skupštine imamo poslovnik, samo jedan član i mislim da smo mi kao komisija jedini koji se
bavimo peticijama. Čudno je zašto ova peticija dospela ovde, nego ćemo čekati od Vlade.

Shemsi Syla: Zahtevamo da to Vlada se što pre prosledi Skupštini kako bismo što pre to uzeli u
obzir. Nama j stigao primerak od  gradonačelnika opštine Mitrovica, g. Agim Bahtiri, gde se
obratio Pokretu Vetëvendosje. 

Predsednica,  je rekla da koliko imam informacije, nije nam dospela nijedna peticija. Kao
parlamentarna grupa možete imati mišljenje,  ali mi smo komisija i nadam se da će iz Vlade
dospeti kod nas u komisiji.

Luljeta Veselaj-Gutaj: Radna grupa za peticije do sada su radili sa veliku korektnošću i
razmatrali su sve zahteve i peticije koje su dospele u Komisiji, a onda smo mi kao Komisija
doneli odluke.  Za navedeni slučaj, peticija za građane opštine Mitrovica, videli smo u
medijama i čuli smo da peticija i zahtev je upućen Predsedništvu Skupštine i to ej u domenu
Predsedništva Skupštine  kako dalje procesuirati, na osnovu Poslovnika Skupštine Republike
Kosova.

Što se tiče parlamentarne grupe, mislim  da ako je jednoj grupi dostavljena službena peticija U
Skupštini Republike Kosova,  onda je trebalo da se dostavi svim parlamentarnim grupama. Mi
smo nekoliko predstavnika nekih parlamentarnih grupa  i nemamo u našim parlamentarnim
grupama  ovu peticiju koja je unutar grupa za razmatranje.

Mexhide Mjaku-Topalli: Mi smo na radnoj grupi razmatrali koga treba da pozovemo da bi se
razmatrao zahtev za žalbu  o radnom mestu. Mislim da treba da se pozove  predstavnik
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Inspektorata rada na državnom nivou, predstavnik Inspektorata obrazovanja  za region
Uroševca, predstavnik Inspektorata za obrazovanja  u Lipljanu i podnosilac zahteva. 

Što se tiče slučaja Drita Hajdarit, dobili smo odgovor od IO-a, i tim odgovorom treba da se
obavesti stranka.

3. Pod razno.

Duda Balje, predsednica rekla je da smo dobili odgovor od Ministarstva kulture, omladine i
sporta o pitanju Prištinskog zatvora, da se pretvori u muzej. To je pozitivno pitanje  i
očekujemo odgovore od nekih drugih ministarstva i može se odrediti sastanak sa svakim
ministarstvom i da se uradi plan kako da se dalje nastavi.

Mexhide Mjaku-Topalli, je diskutovala u vezi odgovora primljen od strane ministarstava
kulture u vezi pretvaranja Prištinskog zatvora u muzejski zatvor. 
Od pisma koje smo do bili od Ministarstva kulture, videli smo da je razmatrano ovo pitanje
kada je reč o složenosti zgrade . Ministarstvo kulture je imenovalo među-ministarsku grupu,
kojom će predsedavati Ministarstvo kulture, a u kojem sastavu će biti i druge relevantne
institucije.
Zahtevamo da dobijemo što brži odgovor  od ovih institucija  ili da zakažemo sednicu i
dobijemo direktan odgovor  i ako nam je potreban pismeni odgovor.

Duda Balje: Ako se i vi slažete  da se zakaže sednica  sa sledeću nedelju  sa svim ovim
institucijama, nadam se da nemamo nijednu instituciju protiv pretvaranja Prištinskog zatvora u
muze.

Teuta Haxhiu: Od interesa je da se ovaj objekat ne otuđi, da se ne izgube tragovi koji su tragovi
boli. Takođe cenim i ovaj korak koji učinilo Ministarstvo kulture, ali unapred da nam dostave
sve ove institucije pismeni dokumenat, da bismo diskutovali i postupili što pre je moguće. 

Luljeta Veselaj-Gutaj, istakla je pitanje  sigurnosti i zdravlja na radnom mestu. Svedoci smo
mnogo slučajeva ljudi  koji su izgubili svoje živote na radnom mestu ,  od kojih većina njih su
bili mladi i ljudi sa diplomama, ali su radili različiti poslove. Mislim da sigurnost i zaštita na
radnom mestu  nije samo zakonska obaveza, već je to i neophodna potreba  za poboljšanjem i
ekonomskim napretkom zemlje. 
Veselaj-Gutaj,  predložila je da se u Komisije pozove ministar Skender Reqica, zajedno sa
predstavnicima inspektorata  i da se vidi koje se konkretne u odnosu na sigurnost i zdravlje na
radnom mestu. Samo u mesecu januar i februar imamo dva slučaja koji su završili tragičnom
smrću na radnom mestu u privatnom sektoru.

Predsednica, je konstatovala da se u Komisiji pozove ministar za rad i socijalno  staranja  i
Inspektor rada na državnom nivou. Ona je obavestila da je imala sastanak sa g. Halil Kurmehaj
iz Inicijative za slepa lica i oni su zatražili sastanak sa ministrom. Zadovoljni su što smo  im
pomogli da pronađu rešenja za neke probleme i  da smo bili mnogo efikasni. Oni su takođe
pronašli rešenje i za prevoz, članske knjižice, ali su ipak zahtevali konkretne zahteve. Pozvali
su ministra gospodina Reqica dana  11 marta 2019.godine, na posebnu temu.
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Mexhide Mjaku-Topalli, rekla je da ako se vratimo nazad na izradu radnog plana, moj predlog
je bio da se organizuje okrugli sto i da se pozovu svi aktere, gde će se diskutovati  o primeni
strategiji  i na kraju  da izađemo sa jednom preporukom   da zatražimo od Vlade , da ubrzamo 
proceduru  i prosledimo u Skupštini zakon o sveobuhvatnost osoba sa invaliditetom.

Ona je obavestila Komisiju da dana 4 februara 2019.godine, podneli smo pismeni zahtev od
Funkcionalne komisije , upućeno Vladinoj komisiji  za priznanje statusa silovanih osoba tokom
rata  da bi nam dostavili pismeni izveštaj o problemima ili nedostatku uslova za rad, ali nismo
dobili odgovor. 

Dalje, ona je takođe obavestila i u vezi drugog sastanka  radne grupe ua dopunu i izmenu
Zakona  nasilje u porodici. Odredili smo konkretne korake da nastavimo dalje, znajući da nam
Poslovnik Skupštine dozvoljava da i odredimo eksperta van Skupštine .

Lirije Kajtazi, navela je da je lično imala zahtev  osoba koji  su pretrpeli od prethodnog režima
koji nisu uključeni u zakon  ili su povređeni ili mučeni u različitim formama.
Dalje, ona je utvrdila  da će javna debata o praćenju Zakona o ravnopravnosti polova  biti
održana 13 marta 2019.godine.

Teuta Haxhiu: Zabrinutost koju imamo za Vladinu komisiju  za silovane slučajeve tokom rata
iako smo imali sastanke, ali nisu ozbiljno tretirani slučajeva koje imamo, ne tretiramo ih. U
zadnjem slučaju  žalili su se na uslove i još uvek nisu uzvratili pismeni odgovor, trebali bi biti
mnogo odgovorni  za zadatke koje su primili ili da se izjasne da nisu za te zadatke. Ta
istaknemo zabrinutost kod ministra za rad i socijalno staranje, pismo upućeno od strane
Komisije  za takve slučajeve koji čekaju do 9 meseci. Ako ima nedostatka kapaciteta, nek se
nama obrate kao komisiji onda mi ćemo podržati zahtev za povećanje ljudskih kapaciteta, ako
bude potrebno.  

Mexhide Mjaku-Topalli: Ja zahtevam da dođe ministar Reqica  da izveštava, ne samo o
jednom pitanju, koliko su stigli sa izradom nacrt koncepta,  kada je reč o penzijskim šemama, 
kada su u pitanju porodice pali boraca, kojima se nepravedno zabranjuju penzije zato što
penziona šema  zabranjuje uzimanje dve penzije u isto vreme. Da se diskutuje i pitanje koliko
ima mogućnosti ili prostora sa ovog zakona, posebno u pogledu finansiranja porodica nestalih.

Luljeta Veselaj-Gutaj: Zabrinjavajući je i Zakon o nestalim licima. Već duže vreme imamo
obećanja da Vladina komisija radi na tome. Treba da imamo jedno pismo,  da znamo da li stigli
da nešto urade ili ne, a ako ne  onda mislim da mi kao komisija imamo odgovornost  za pravnu
inicijativu  da se učini zakon za nestala lica. 
Učinjena je nepravednost porodicama pali boraca zabranjivanjem njihovim doprinosa, kao
nestalim licima.

Duda Balje, predsednica, rekla je da je nevladina organizacija “Avonet” dala saopštenje za
medije, kao i zahtev Sudskom Savetu Kosova, da slučaj 16-godišnje devojčice iz Glogovca
prosledi za sudsko razmatranje u Osnovnom sudu u Uroševac. Takav zahtev ova nevladina
organizacija uputila je i Komisija za ljudska prava. 
U vezi ovog pitanja, ona je dala reč predstavniku ove nevladine organizacije Kenan Gashi.
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Luljeta Veselaj-Gutaj: Mi kao komisija podržavamo svaku odluku koja može biti hitne prirode,
ali kao poslanici i kao sudska vlast, postoje dve vlasti s različitim funkcijama i mi, kao
Skupština nemamo pravo  da mešamo u pravosuđe. To su nadležni organi, Sudski Savet,  koji
odlučuje da li će predmet biti razmatran u Drenas ili će predmet biti prosleđen u Uroševac.

Lirije Kajtazi: Zbog komplikacije situacije, mislim da možemo zahtevati od Agencije za
pravnu pomoć da nam obezbede besplatnog advokata, ali u strogom praćenju Narodnog
advokata. 

Predsednica, u nastavku je naglasila da danas moramo dati na glasanje predlog-odluku o
angažovanju g. Flamur Hyseni, u svojstvu eksperta za izradu Nacrt zakona o izmeni i dopuni
Zakona br. 03/L-182 o zaštiti od nasilja u porodici.

Predsednica je utvrdila da je Komisija jednoglasno usvojila Odluku o angažovanju g. Flamur
Hyseni, u svojstvu eksperta za izradu Nacrt zakona o izmeni i dopuni Zakona br. 03/L-182 o
zaštiti od nasilja u porodici.

Predsednica, je takođe obavestila da Grupa za pravne i političke studije zatražili su da
predstave izveštaj u Funkcionalnoj komisiji.

Dalje, ona je obavestila članove Komisije, da Komitet za slepe žene na Kosovu, zahtevaju
sastanak sa Komisijom  a zatim je konstatovala da će oni biti pozvani kada se bude održao
okrugli sto  o sprovođenju Strategije za osobe sa invaliditetom.

Takođe, komisija je odlučila da se organizuje jednodnevna radionica u Prevali  i da se okonča
sa razmatranjem Nacrt zakona o zaštiti deteta.

Sednica je završena u 11:30 časova.

Pripremljeno od:
Osoblje za podršku komisije .

                                                                                                                 Predsednica komisije,
                                                                                                                      _______________
                                                                                                                             Duda Balje


